
 

 

 

 جزوه طلایی
 زبان انگلیسی

                                                                                     
****تهیه کننده : کسری قادری  **** 

  



 

 

 

  مفرد جمع

شخصسوم  اول شخص دوم شخص سوم شخص  اول شخص دوم شخص 
they you we it she he you I فاعلی 
them you us it her him you me مفعولی 

 

 areسوم شخص=  هستند                isدوم شخص=  است            amاول شخص=  هستم:       to beافعال 

                             فعل + مفعول + فاعل«              جمله خبری یا ساده ترتیب قرار گیری بخش های »           نکته :            

 یک نشانه است. در واقع اصلا معنایی ندارد. پس هیچ وقت به تنهایی در جمله استفاده نمی شود و همیشه قبل از یک اسم می آید. این نشانه the حرف نکته:

را ترجمه کنید فقط اسم بعد از آن را معرفه در  the تیازی نیساصلا نی خواستید جمله ای را ترجمه کنیداست. پس اگر ممشخص می کند که اسم بعد از آن معرفه 

در کنار اسامی افراد استفاده نمی شود )چون وقتی کسی را با اسم صدا می کنیم او را می شناسیم پس دیگر به نشانه معرفه  the حرف تعریف*** .نظر بگیرید

  ezaRHe isاشتباه است باید بنویسیم    ezaRHe is theبرای مثال :   (ریمنیاز ندا

استفاده کنید، )این کار برای راحت تر شدن نحوه تلفظ اسم انجام شده.( در مقابل برای همه اسامی دیگر  an از a اگر اسمی با این حروف شروع شود باید به جای

 a bank                                            an apple.        مثال :            استفاده کنید a باید از

استفاده کنید. در جواب هم  ”?What do you do“ یا ”?What is your job“ یک فعل می توانید از جملهبرای سوال کردن در مورد شغل 

یعنی )کار تو   ?What do you do *یعنی )شغل تو چیست(؟    ?What is your job .قرار می دهید ”… I am a“ عبارتشغل خود را بعد از 

 چیه؟ (    



 

 

 

 برای مثال :::   .استفاده می کند کافیست یک تغییر کوچک ایجاد کنیم، جای فاعل و فعل را عوض کنیم be جمله ای که از فعل برای سوالی کردن

   He is a doctor   است .  زشکپ= او یک                                            is he a doctor?  آیا او یک دکتر است ؟ = 

 را بعد از فعل اضافه کنیم. توجه داشته باشید که محل اضافه کردن ”not“ بسیار ساده است. کافیست حرف منفی کننده be جملات با فعلروش منفی کردن 

not بسیار مهم است. اگر not جایی غیر از بعد از فعل اضافه شود جمله بی معنی می شود. به مثال زیر توجه کنید: 

He is peter  = (  پاو                                                                          ) یتر است He is not peter   یتر نیست (پ= ) او 

To know To go To say To get To make To think To take To see To come To want 

 خواستن آمدن دیدن برداشتن،گرفتن فکر کردن ساختن گرفتن گفتن رفتن دانستن

 = رفتن to go= رفت  ***          goمثال    .کنیم می اضافه to یک( ساده حال زمان در فعل) آن عادی شکل به فعل مصدر ساختن برای انگلیسی زبان در 

 قواعد صرف افعال در زمان حال ساده

اضافه می کنیم. این موضوع برای  s– به آخر فعل (he, she, it) قاعده کلی برای صرف افعال در زمان حال ساده این است که تنها در حالت سوم شخص مفرد

 :(.نایی سوم هم وجود دارد که بعدا به آن اشاره می کنیماستثنای کوچک دارد )در واقع استث 2همه افعال انجام می شود، اما 

اضافه کرد. به مثال زیر توجه کنید )به معنای افعال در  es– باید به فعل s– ختم شود به جای ch یا sh و یا ترکیب حروف o یا a اگر فعل به یکی از حروف -1
 .نداریماین مثال ها نیازی 

does he – oD 

goes he –o G 

washes she – ashW 

catches she –atch C 

گاهی اوقات  Haveبه    
 معنی خوردن است



 

 

 

 

 :بگذاریم. به مثال زیر توجه کنید -ie– را حذف کرده و به جای آن y باید s– حرف بی صدا باشد، پیش از اضافه کردن y ختم شود و قبل از y اگر فعل به -2

worries he – orryW 

buries she –ury B 

tries He –ry T 

حذف نمی  y حرف صدادار آمده باشد دیگر y حرف بی صدا داشته باشیم. اگر پیش از y البته همانطور که گفته شد این کار تنها در صورت انجام می شود که پیش از

   : plays he – Play د            کنیشود. به مثال زیر دقت 

To look To use To find To give To tell To work To call To try To ask To need 
 نیاز داشتن رسیدنپ تلاش کردن صدا کردن کار کردن گفتن دادن یدا کردنپ استفاده کردن نگاه کردن

 .معرفی شد( بررسی شد 41را )که در درس  take معنای اصلی از فعل 5برای درک بهتر از معانی متعدد افعال نمونه 

 ”.چتر را با خود می برم“می تواند به معنای بردن چیزی با خود باشد. مثل فعل بردن در جمله  take :چیزی را با خود بردن .1

 ”.من دوستم را به فرودگاه رساندم“می تواند به معنای بردن یا رساندن باشد. مثل فعل رساندن در جمله  take :رساندن، بردن .2

 عکس گرفتن take a picture یا دوش گرفتن) take a showe ر عبارتمیتواند در مواردی به معنای گرفتن باشد مثلا د take :گرفتن .3

 قبول کردن یک شغل take a job نی که از یک موقعیت صحبت می شود.مثلا در عبارمیتواند به معنای قبول کردن باشد، زما take :قبول کردن .4

 و...(را در فارسی مرور کنید. )مثلا: نقاشی کشیدن، چک کشیدن، غذا را کشیدن ” کشیدن“رای یک تفریح می توانید معانی متفاوت فعل ب

 

 



 

 

 

 فعل کمکی چیست؟

 :فارسی توجه کنیدفعل کمکی فعلی است که به خودی خود معنایی ندارد و فقط یک خصوصیت از جمله را نشان میدهد. به دو مثال از افعال کمکی در زبان 

 وسایلش را آماده می کند.دارد به مدرسه میروم.                                او  دارممن 

 !چیست؟ آیا معنای داشتن چیزی را می دهد؟! اگر به این صورت است در مورد داشتن چه چیزی صحبت می کند؟” دارد“یا ” دارم“در دو مثال بالا معنای 

 .ه استجملازساختار گرامریانجام است.پس بخشیین فعل نشان می دهدکه عملی درحالادر اینجا معنایی ندارد و فقط یک فعل کمکی است.”مدار“است. جواب ساده

 do فعل کمکی

فعل کمکی در زمان حال به عنوان  do است و البته به عنوان فعل اصلی هم بسیار پرکاربرد است. از فعل” انجام دادن“به عنوان فعل اصلی به معنای  do فعل

 .ساده برای سوالی کردن و منفی کردن جملات استفاده می شود

 فعل کمکی چگونه کار میکند؟

را به یاد بیاورید. این حرف وقتی در کنار اسمی قرار می گرفت یک مشخصه از آن اسم را نشان میداد. افعال  the فعل کمکی در واقع یک نشانه است. حرف تعریف

  .زمان جمله، سوالی یا منفی بودن جمله، معلوم و مجهول بودن جمله و)مثلان نقش را برای جملات دارند. یعنی یک مشخصه از آن را نشان میدهند. کمکی هم همی
 ممکن است در یک جمله یک فعل به صورت فعل اصلی و کمکی بیاید؟

اصلی و یک بار به عنوان فعل کمکی یک بار به عنوان فعل  do در این جمله ?What do you do .بیاوریدبرای پرسیدن درمورد شغل گفتیم را به یاد  8بله. سوالی که در درس 

    do طریقه سوالی کردن با                                                                     آمده

ت عادی آورده می شود. همه جمله به صور do را به جایگاه اول جمله اضافه می کنید. بعد از do استفاده می کنند be برای جملات زمان حال که از افعال اصلی به جز

           آیا آنها می روند؟=                                         ?Do They go = آنها می روند.They go         :زیر توجه کنید به مثال 



 

 

 

 نکته ای در مورد سوم شخص مفرد                                                                 

در جمله باشد به جای  do اضافه می کردیم. اما در صورتی که فعل کمکی  S همانطور که به یاد دارید در زمان حال ساده باید برای سوم شخص مفرد به فعل پسوند

یم به جمله فعل کمکی داشته باش به فعل اصلی آن را به فعل کمکی اضافه می کنیم. این روند همیشه ثابت است. یعنی در زبان انگلیسی هرجا در s– اضافه کردن

 :جای فعل اصلی فعل کمکی را صرف می کنیم و فعل اصلی به صورت ساده آورده می شود. به مثال زیر توجه کنید

He goes.  . او می رود =                                                                does he go ? آیا او می رود؟ = 

She work                                                                         .او کار می کند =           Does she go ?                                                                            آیا او کار می کند؟ = 

 

 

 

 

  do  طریقه منفی کردن با

استفاده کنید. محل اضافه  do+not استفاده شده باشد. برای منفی کردن هم باید از فعل کمکی be در صورتی که در جمله ای در زمان حال ساده فعل اصلی به جز

استفاده می کنیم و دیگر فعل را صرف نمی  does از do بالا به جای در جمله درست قبل از فعل اصلی است. برای سوم شخص مفرد هم مثل do+not کردن

 = من نمی روم    I do not go                                      من می روم I go                   :کنیم. به مثال های زیر توجه کنید

                                           She thinks                                       او فکر میکند =think. does not She .او فکر نمی کند = 

There =آنجا               *******             here= اینجا 



 

 

 

  does not و do not ساختن شکل کوتاه                                                                   

I do not   =I don,t       **      you do not   =you don.t        **      he, she,it does not    =he, she,it doesn,t 

 دادن پاسخ کوتاه یا بلند به جملات سوالی

  .استفاده کنید don’t یا do از ضمیر به همراه} بسته به جوابتان no {یا yes برای دادن پاسخ کوتاه کافیست بعد از

 = بله می روم.                           yes I do= آیا تو می روی ؟                                                 ?Do you goمثال :             

 برای تاکید در زمان حال do استفاده از

انجام کار صورت می گیرد. به مثال زیر  استفاده می شود. این کار معمولا برای تاکید بر روی do در حالت معمول یعنی جمله های خبری هم گاهی از فعل کمکی

 من کار می کنم= I do work :                                                        توجه کنید

 ”.بله، من دارم کارم را انجام می دهد“است اما این مفهوم را می رساند که ” من کار می کنم“معنای ساده جمله بالا 

 =  I do see.  بله، من می توانم ببینم“است اما این مفهوم را می رساند که ” من می بینم“جمله این معنای ساده                بینممن می. 

زمان حال ساده نشان داده تناوب یا استمرار است. یعنی نشان می  همانطور که درس های قبل یادگرفتیم بزرگترین کاربرد قیدهای تکرار و زمان حال ساده

می شود که به آنها دهد که یک کار در طول زمان تکرار شده یا همیشه انجام می شود. برای نشان دادن میزان استمرار یا تناوب از قیدهای زمانی خاص استفاده 

 :م را معرفی می کندقیدهای تکرار می گویند. جدول زیر شش قید تکرار بسیار مه

always often usually sometimes rarely never 
 هرگز به ندرت گاهی ، بعضی اوقات معمولا اغلب همیشه



 

 

 

 

مثالها آورده می شوند. به مثال های زیر توجه کنید )در  be به عنوان فعل اصلی استفاده می کنند. قید های تکرار همیشه بعد از فعل be در جملاتی که از فعل

 .این معمولا قرمز است = red. usually It is **من همیشه اینجا هستم=  here. always I amممکن است کلماتی باشد که هنوز یاد نگرفته اید

 in school. never They are     =آنها هرگز در مدرسه نیستند 

 :کنید، نباید قید تکرار را جابه جا کنید. به مثال زیر توجه کنید برای سوالی کردن این جملات وقتی جای فعل و فاعل را عوض می :1نکته 

 red. usually It is       =این معمولا قرمز است           *************   red usually Is it   = آیا این معمولا قرمز است؟ 

 

 :اش( و قبل از قید تکرار اضافه می کنید. به مثال زیر توجه کنید در جایگاه همیشگی) be را بعد از فعل not برای منفی کردن این جملات :2نکته 

 red. usually It is  =این معمولا قرمز است              **************        red usually It is not   =این معمولا قرمز نیست 

 ترتیب قرارگیری قید تکرار با بقیه افعال

 :استفاده می کنند، قید زمان قبل از فعل اصلی قرار می گیرد. به مثال های زیر توجه کنید be به جزدر جملاتی که از فعل اصلی دیگری 

 I see a bird.  =من یک پرنده می بینم                    ********* see a bird. sometimes I   =من گاهی یک پرنده می بینم 

 He goes to school.  =او به مدرسه می رود********         goes to school always eH =   او همیشه به مدرسه می رود 

 They come here. =  آنها به اینجا می آیند   *******come here often They  =آنها اغلب به اینجا می آیند 



 

 

 

بین فعل کمکی و فعل اصلی قرار گیرند. به مثال های زیر  استفاده می کردیم. در این جملات قیدهای زمان باید do در جملات منفی و سوالی باید از فعل کمکی

 او همیشه به مدرسه نمی رود              He doesn’t always go to school :توجه کنید

= They don’t often come here آنها اغلب اینجا نمی ایند 

 :زمان در جایش باقی می ماند. به مثال زیر توجه کنیدزمانی که جای فعل کمکی و فاعل عوض می شود قید  do در جملات سوالی با

 Does he always go school? = آیا او همیشه به مدرسه می رود =Do they often come here?*** آیند؟آیا آنها اغلب به اینجا می 

 

 درک ساختار کلی جایگاه فعل کمکی، قید تکرار و فعل اصلی

انگلیسی یک ساختار کلی دارد که با درک آن می توانید تمام قوانین گفته شده بالا را بفهمید. جدول زیر به صورت کلی جایگاه  استفاده از قید های تکرار در زبان

 :بخش های جمله را نشان می دهد

 

 فاعل فعل کمکی در صورت وجود قید تکرار فعل اصلی بقیه جمله

school to Go always not + Do / be  I 

a bird see often be you 

here come usually … He / she / it 

 



 

 

 

 

 " کاربردی کلماتبرخی از " 

 

  

 

 میوه ها 

orange apple banana pear grapes strawberry pineapple 
 آناناس توت فرنگی انگور گلابی موز سیب پرتقال

 



 

 

 

 سبزی ها و حبوبات
carrot green bean potato tomato pea onion garlic mushroom 

 قارچ سیر پیاز نخود سبز گوجه سیب زمینی لوبیا سبز هویج

 

 فعالیت های روزانه

  

 

 

 لباس ها 

 

have 

breakfast 
make 

dinner 
have  
dinner 

do the 

laundry 
go for a 

walk 
clean the 

house 
Watch 

TV 
listen to 

radio 

 رادیو گوش دادن تلویزیون تماشا کردن خانه را تمیز کردن روی کردنپیاده  رخت شستن شام خوردن شام درست کردن  صبحانه خوردن

hat shirt-T coat jacket shirt scarf dress skirt tie belt sweater suit 
 و شلوارکت ژاکت کمربند کروات دامن لباس بلند  شال پیراهن کاپشن پالتو تیشرت کلاه



 

 

 

 حیوانات خانگی

 

 حیوانات مزرعه

                                                                                      
 

 کان های شهرم
city town bakery  bookstore  butcher’s café movie theater  gym  hairdresser’s pharmacy 
 داروخانه آرایشگاه باشگاه ورزشی سینما کافه قصابی کتابفروشی نانوایی شهر کوچک شهر

 مکان های شهر

restaurant square Street supermarket 
 خواروبار فروشی  خیابان میدان رستوران

                                                                               

animalfarm  animal horse chicken rooster chick pig sheep goat cow 
 گاو بز گوسفند خوک جوجه خروس مرغ اسب حیوان حیوان مزرعه

Pet fish cat dog turtle parrot rabbit frog  
 قورباغه خرگوش طوطی لاک پشت سگ گربه ماهی حیوان خانگی



 

 

 

 مکان های شهر                                                                               
 airport  church court fire station gas station   hospital  library  museum police station  zoo 

 باغ وحش اداره پلیس موزه کتابخانه بیمارستان پمپ بنزین آتش نشانی دادگاه کلیسا فرودگاه

 مکان های شهر
bus station  park school university  bank  hotel Subway 
 مترو هتل بانک دانشگاه مدرسه پارک ایستگاه اتوبوس

 

 ***چند نکته:***:

  there is    =Yes ,there is                   ?Is there a cat hereو  there areسوال کردن با 1-

استفاده کنیم. در رابطه با ” هیچ“به معنای  any بسازیم باید بعد از آن از واژه there are جمله سوالی و منفی را بادر صورتی که بخواهید  :نکته مهم-2

 .دلیل این کار بعدها صحبت خواهیم کرد. در اینجا فقط کافیست بدانید که در حالت جمع باید از این واژه استفاده کرد

  ?there aren’t any dogs hereNo,          :Are there any dogs here.                   :برای مثال  

 this این
 that آن، اون
 these اینها، اینا
 those آنها، اونا


